

"Dissertation Abstract "

College: Faculty of Education	Department: Foundations of Education	Call No:	
Author: Abeer Fawzy El Saied El Gazar	Degree: M.A.	Date: 2020	

Thesis Address

Requirements for Developing the Practice of Educational Activities to Create an Attractive Educational Environment for Primary Education Students in Damietta Governorate

Dissertation Abstract

The main objective of the study is to identify the requirements for developing the practice of educational activities to create an attractive educational environment for students of basic education, and in order to achieve this goal, the study sought to achieve the following objectives:

- 1. Identify the reality of educational activities in basic education schools.
- 2. Clarifying the characteristics of the educational climate that attracts basic education students in Damietta Governorate.
- 3. Define the role that school principals play to support educational activities in creating an attractive educational environment for students of basic education in Damietta governorate.
- 4. Developing a proposed perception of the requirements for developing the practice of educational activities for students of basic education in light of an attractive educational environment.

The study was conducted on a random sample of teachers of educational activities, school principals, and students of the basic education stage in Damietta governorate, their number is (365) activity teachers, (135) school principals, (1000) students of the basic education stage, and to achieve the objectives of the study, the descriptive curriculum was used, as well as The questionnaire and personal interview tools were relied upon, and the study data were processed by means of the Statistical Packages for Social Sciences (SPSS 25) to conduct statistical analyzes.

The most important recommendations of the study can be summarized from the results of the following:

- 1. Providing the necessary budgets to meet the attractive administrative, educational and educational needs of the school.
- 2. 2. Approving incentive programs to reward distinguished human elements in the field of educational activities.
- 3. Create an appropriate environment that encourages community participation and educates students and their parents about the activity's objectives and its importance

Key words: Requirements, Developing, Educational ,Activities, Environment 'Primary' Damietta.



المكتبة المركزية

"نموذج ملخصات الرسائل"

رقم الاستدعاء:	القسم العلمى: أصول التربية	اسم الكلية : كلية التربية
تاريخ الرسالة: ٢٠٢٠	الدرجة العلمية: ماجستير	اسم الطالبة: عبير فوزى الجزار

عنوان الرسالة متطلبات تطوير الأنشطة التربوية لتهيئة مناخ تربوي جاذب لطلاب التعليم الأساسي بمحافظة دمياط

مستخلص الرسالة

تحدد الهدف الرئيسى للدراسة فى الوقوف على متطلبات تطوير ممارسة الأنشطة التربوية لتهيئة مناخ تربوى جاذب لطلاب التعليم الأساسى ، وفى سبيل تحقيق هذا الهدف سعت الدراسة إلى تحقيق الأهداف التالية :

- ١. التعرف على واقع الأنشطة التربوية في مدارس التعليم الأساسي.
- ٢. توضيح خصائص المناخ التربوى الجاذب لطلاب التعليم الأساسي بمحافظة دمياط.
- ٣. تحديد الدور الذى يقوم به مديرو المدارس لدعم الأنشطة التربوية فى تهيئة مناخ تربوى جاذب لطلاب التعليم الأساسى بمحافظة دمياط.
- ٤. وضع تصور مقترح لمتطلبات تطوير ممارسة الأنشطة التربوية لطلاب التعليم الأساسى فى ظل مناخ تربوى جاذب.

وقد تم إجراء الدراسة على عينة عشوائية من معلمى الأنشطة التربوية ومديرى المدارس وتلاميذ مرحلة التعليم الأساسى بمحافظة دمياط وعددهم (٣٦٥) معلم نشاط ، (١٣٥) مدير مدرسة ، (١٠٠٠) من طلاب مرحلة التعليم الأساسى ، ولتحقيق أهداف الدراسة تم استخدام المنهج الوصفى ،كما تم الاعتماد على اداتى الاستبان ، والمقابلة الشخصية، وتم معالجة بيانات الدراسة عن طريق الحزم الإحصائية للعلوم الاجتماعية (SPSS 25) في إجراء التحليلات الإحصائية .

ويمكن إيجاز أهم توصيات الدراسة من نتائج فيما يلى:

- ١. توفير الميزانيات اللازمة للوفاء باحتياجات المدرسة الجاذبة إدارياً وتعليمياً وتربوياً.
- ٢. إقرار برامج تحفيزية لمكافأة العناصر البشرية المتميزة في مجال الأنشطة التربوية.
- ٣. تهيئة البيئة المناسبة التى تشجع على المشاركة المجتمعية وتوعية الطلاب وأولياء أمورهم بأهداف
 النشاط وأهميته .

تبنى المدرسة فكرة التعليم القائم على المشروع حيث يزود الطلاب بمهارات مختلفة .

رؤوس الموضوعات ذات الصلة: متطلبات، تطوير، التربوية، الأنشطة، مناخ، التعليم الأساسي، دمياط